
  

  

ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ  

ΕΡΩΤΗΣΗ  

Αθήνα,  29 Απριλίου 2025 

  

ΠΡΟΣ: Tον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας 

            Τον Υπουργό Εσωτερικών  

       

ΘΕΜΑ: Προσλήψεις προσωπικού στον Οργανισμό Φυσικού Περιβάλλοντος και Κλιματικής 

Αλλαγής (Ο.ΦΥ.ΠΕ.Κ.Α.) 

 

Κύριοι Υπουργοί, 

Σύμφωνα με την προκήρυξη 1Κ/2025 του ΑΣΕΠ, προβλέπεται η πλήρωση 314 θέσεων 

προσωπικού με σχέση εργασίας Ιδιωτικού Δικαίου Αορίστου Χρόνου στον Ο.ΦΥ.ΠΕ.Κ.Α. Οι θέσεις 

αφορούν διάφορους κλάδους και ειδικότητες, περιλαμβάνοντας Πανεπιστημιακή, Τεχνολογική, 

Δευτεροβάθμια και Υποχρεωτική Εκπαίδευση. 

Ο Ο.ΦΥ.ΠΕ.Κ.Α., ως νομικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου που εποπτεύεται από το Υπουργείο 

Περιβάλλοντος και Ενέργειας, έχει ως σκοπό τη διαχείριση των προστατευόμενων περιοχών, τη 

διατήρηση της βιοποικιλότητας, την προώθηση της αειφόρου ανάπτυξης και την αντιμετώπιση 

της κλιματικής αλλαγής. Στο πλαίσιο αυτό, η επαρκής στελέχωση των Μονάδων Διαχείρισης 

Προστατευόμενων Περιοχών (ΜΔΠΠ) είναι ζωτικής σημασίας για την εύρυθμη λειτουργία τους και 

την προστασία των οικοσυστημάτων. 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

4982

Ημερομ. Κατάθεσης:
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Ιδιαίτερη σημασία έχει η διασφάλιση της αποτελεσματικότητας των νέων προσλήψεων, 

δεδομένου ότι το προσωπικό που ήδη υπηρετεί στις αντίστοιχες θέσεις των πρώην Φορέων 

Διαχείρισης & νυν Μονάδων Διαχείρισης των προστατευόμενων περιοχών διαθέτει πολύτιμη 

εμπειρία, συχνά πολυετή, που διαμορφώνει ένα σημαντικό κεφάλαιο γνώσης για τις ιδιαιτερότητες 

κάθε προστατευόμενης περιοχής. Πολλοί από τους εργαζόμενους αυτούς υπηρετούν αδιάλειπτα 

επί 12 έως 25 έτη, έχοντας αναπτύξει εξειδικευμένη τεχνογνωσία για την προστασία των 

οικοσυστημάτων. Παρά ταύτα, οι συγκεκριμένοι εργαζόμενοι κινδυνεύουν με απόλυση, γεγονός 

που θα αποτελούσε σοβαρό πλήγμα τόσο για την προσωπική τους κατάσταση όσο και για τη 

διαχείριση των προστατευόμενων περιοχών, καθώς θα χαθεί πολύτιμη θεσμική μνήμη και 

εμπειρία. 

η διαδικασία αυτή εγείρει ερωτήματα ως προς την ταχύτητα υλοποίησης, τη διατήρηση της 

θεσμικής μνήμης και την αξιοποίηση των ήδη υπηρετούντων εργαζομένων με πολυετή εμπειρία 

στις προστατευόμενες περιοχές. Επιπλέον, τίθεται το ερώτημα αν η διαδικασία θα επιτρέψει την 

παραμονή αυτών των εργαζομένων, οι οποίοι επί σειρά ετών έχουν συμβάλει καθοριστικά στη 

διαχείριση και προστασία των φυσικών οικοσυστημάτων της χώρας. 

Η αποτελεσματική στελέχωση των οργανικών μονάδων του Ο.ΦΥ.ΠΕ.Κ.Α. συνδέεται επίσης με τη 

συμμόρφωση της χώρας προς διεθνείς υποχρεώσεις, καθώς και με τη διατήρηση της συνέχειας 

σημαντικών ευρωπαϊκών και εθνικών προγραμμάτων διαχείρισης και προστασίας του φυσικού 

περιβάλλοντος. Η απώλεια πολύτιμου χρόνου στη διαδικασία στελέχωσης ή η μη αξιοποίηση 

εξειδικευμένης εμπειρίας ενδέχεται να δημιουργήσει προβλήματα τόσο στην προστασία των 

οικοσυστημάτων όσο και στην απορρόφηση κρίσιμων χρηματοδοτήσεων. Επιπλέον, η 

απομάκρυνση των ήδη υπηρετούντων εργαζομένων θα δημιουργήσει σημαντικό κενό στη 

λειτουργία των ΜΔΠΠ, δεδομένου ότι η αντικατάστασή τους με νέο προσωπικό χωρίς την 

αντίστοιχη εμπειρία θα απαιτήσει μακρά περίοδο εκπαίδευσης και προσαρμογής. 

Ερωτάστε  κ.κ Υπουργοί 

1. Ποιο είναι το χρονοδιάγραμμα για την ολοκλήρωση της διαδικασίας 

προσλήψεων στον Ο.ΦΥ.ΠΕ.Κ.Α.; 



2. Με ποιον τρόπο διασφαλίζεται ότι οι επιλεγέντες υποψήφιοι θα διαθέτουν την 

απαιτούμενη εξειδίκευση και εμπειρία για την αποτελεσματική εκτέλεση των 

καθηκόντων τους; 

3. Υπάρχει πρόβλεψη για την ενίσχυση της εκπαίδευσης και της κατάρτισης του 

νέου προσωπικού, ώστε να ανταποκριθεί επαρκώς στις απαιτήσεις των θέσεων 

που θα αναλάβει; 

4. Ποια μέτρα προτίθεται να λάβει το Υπουργείο για την ομαλή ενσωμάτωση των 

νέων εργαζομένων στις ΜΔΠΠ και την απρόσκοπτη συνέχιση των δράσεων 

διαχείρισης και προστασίας των προστατευόμενων περιοχών; 

5. Πώς προτίθεται το Υπουργείο να διασφαλίσει ότι οι νέες προσλήψεις δεν θα 

επηρεάσουν αρνητικά τη συνέχεια των διαχειριστικών δράσεων και την 

αποτελεσματικότητα των ήδη υλοποιούμενων προγραμμάτων προστασίας του 

φυσικού περιβάλλοντος; 

6. Υπάρχει πρόθεση να διαμορφωθεί ένα ειδικό πλαίσιο που θα προστατεύσει το 

υφιστάμενο προσωπικό που εργάζεται στις ΜΔΠΠ επί δεκαετίες, σε περίπτωση 

μη επιλογής του μέσω της προκήρυξης 1Κ/2025, ώστε να μην οδηγηθεί στην 

ανεργία, με ό,τι αυτό συνεπάγεται για την προσωπική του κατάσταση αλλά και 

για την εύρυθμη λειτουργία των προστατευόμενων περιοχών; 

 

Οι ερωτώντες  βουλευτές 

  

Μανώλης Χριστοδουλάκης 

 

Παναγιώτης Δουδωνής 

 

 

 



 

 

 

 

 




